
Stanovska organizacija Jl/L 
Isz društev 

Vabila 
=. JUU — SRESKO DRUŠTVO V SLO

VENSKI BISTRICI bo imelo svoj redni ob
čni zbor v soboto, dne 9. novembra 1940., 
Ob pol 11. uri na (leski šoli v Slov. Bistrici. 
Polnoštevilna udeležba stanovska dolžnost. 

Poročila 
+ JUU — SRESKO DRUŠTVO LJUB

LJANA OKOLICA ZAHODNI DEL je 
imelo svoj občni zbor 12. t. m. v Trgovskem 
domu v Ljubljani. 

Tov. predsednik je pozdravil navzoče 
članstvo, imenoma pa dva novovstopivša čla
na. Nato je podal svoje poročilo, v katerem je 
opisal glavno delo v preteklem poslovnem le
tu. Temu je sledilo poročilo tajnice. Poročala 
je o številu zborovanj in udeležbi članstva na 
njih, o temah predavanj in predavateljih, na
zadnje so se ponovno prečkali predlogi, ki so 
bili dani na posameznih zborovanjih in po
slani na sekcijo že ob koncu šolskega leta. 
Število članstva je od 94 naraslo na 101. Naj
večja udeležba na zborovanju je bila decem
bra, prisotnih 80 %, najmanjša pa februarja, 
ko je prisostvovalo zborovanju 73 %< članov. 
V Kranju na ekskurziji jih je bilo samo 40 %. 
Za tekoče poslovno leto naj člani izrazijo 
glede predavanj in predavateljev svoje želje. 
Blagajničarka je podala obračun za 1939./1940., 
ki kaže prebitek. Članstvo je redno plačevalo 
članarino, le nekaj starih dolžnikov kljub 
vsem opominom ne plača svojega dolga. Nato 
je prečitala proračun za 1940./41. Dohodki 
ostanejo isti, članarina neizpremenjena, 19 din 
mesečno. 

Prečita se sekcijski obračun in proračun. 
Tov. Petrovčičeva predlaga, naj sekcija ne 

odteguje mesečnih 50 para od članskega pri
spevka za UPZ. Isto mnenje bo po sklepu 
članstva zastopal tudi naš delegat na sekcij
ski Skupščini. 

Člani častnega razsodišča ostanejo isti. 
Za letošnji skupščini so poleg predsedni

ka določeni, da zastopajo naše društvo, še 
tov. Fatur Jože (namestnik Gaber Breda) na 
banovinski, na državni pa Župančičeva Nata
ša (namestnik Mivšek Viktor); za prihodnje 
leto pa poleg predsednika na banovinski tov. 
Taučar Ljuelevit, namestnik Fatur Jože; na 
državni pa tov. Vončina Lizika z namestnico 
Župančičevo. 

Ob pol 11. uri je predsednik zaključil 
občni zbor. 

Od 100 članov jih je bilo prisotnih 79. 
S. Vrhovec, preds. Župančičeva, tajnica. 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO KAM
NIK je imelo svoj redni letni občni zbor 
elne 12. oktobra 1940. v Domžalah. Navzočih 
92 članov, t. j . 70 %. Predsednik tov. Napo
koj je po pozdravu navzočih in novopristo
pivših članov otvoril redni letni občni zbor, 
nakar so sledila poročila o dosedanjem dru
štvenem delu. Predsednik je podal kratko si
tuacijsko poročilo, tajnica je poročala o no
tranjem delu društva v pretekli poslovni do
bi, blagajnik tov. Koman pa o finančnem sta
nju. O delu nadzornega odbora je poročal 
tov. Smole in predlagal razrešnico upravnemu 
odboru, ki je bila soglasno sprejeta. Članari
na ostane ista, to je 18 din mesečno, le uči
teljem pripravnikom se zniža na 15 din. Sle
dile so volitve delegatov za banovinsko in 
glavno skupščino. Na banovinski skupščini 
bosta zastopala naše društvo predsednik in 
tov. Merčun. Na eventualno glavno skupšči
no pa bo šel kot delegat samo predsednik. 
V častno razsodišče so bili izvoljeni vsi do
sedanji člani. 
Napokoj s. r., preds. Hrastova s. r., tajnica. 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO DOL. 
LENDAVA je imelo svoj občni zbor dne 
12. oktobra 11940. v Črenšovcih. Navzočih 28 
članov. 

Predsednik pozdravi vse navzoče, poroča 
o prizadevanjih naše organizacije za material
no izboljšanje našega položaja in opozori na 
važnost strnjenosti ravno v današnjem času. 
Samo skupni in močni si bomo priborili svoje 
pravice. Sporoči, da se še redna zborovanja 
ne morejo vršiti. 

Tajnica poroča o zborovanjih, dopisih, se
jah in o vsem ostalem društvenem poslovanju. 

Za volitve nadzornega odbora je bila 
sprejeta samo ena lista: Kreps Arnold, pred
sednik; Grašanovič Mija, podpredsed.; Petrič 
Ida, tajnica. Namestniki: Kavčič Stanislav, 
Skulj Hela, Jagodic Julija. 

Na banovinski in državni skupščini nas 
bo zastopal predsednik Mlekuž Franc. Za obe 
skupščini sta odbor in občni zbor sprejela 
sledeče sklepe: 

' 1. V današnjih časih mora biti usmerjena 
vsa naša borba v materialno izboljšanje. Po
sebno mora skrbeti organizacija za povišanje 
pripravniških prejemkov. Zato ne moremo 
razumeti izstopa udruženja iz akcijskega od
bora, ker vemo, da bomo uspeli le, če bomo 
vsi združeni. 

2. V našemi društvu nas je večina priprav
nikov in za obstoj našega društva in organi
zacijo je nujno potrebno znižanje članarine. 

3. Vodstvo naše organizacije se naj še 
odločneje zavzema za naše interese. 

Tov. Babic odhaja na Pedagoško šolo v 
Beograd in se je članstvo od njega prisrčno 
poslovilo. 

Občni zbor je bil zaključen od 11. uri. 
Mlekuž Franc, preds. Petovar Milena, taj. 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO NOVO 
MESTO je imelo redni letni občni zbor dne 
12. oktobra 1940. na ljudski šoli v Novem 
mestu. 

Po otvoritvi je tov. predsednik pozdravil 
movopristopivša člana tov. Znidaršičevo in 
tov. Ambrožiča. Z lepimi besedami se je 
spomnil tueii obletnice smrti blagopokojnega 
kralja Aleksandra I. Zeelinitelja, nato pa go
voril o delu in uspehih društva v preteklem 
poslovnem letu ter pojasnil situacijo, v kateri 
smo se znašli zadnji čas. 

Sledilo je tajniško poročilo. V začetku 
poslovne dobe je štelo društvo 96 članov. 
Meel letom jih je izstopilo 10, večina iz ne
znanih vzrokov, premeščenih je bilo 6, novo
pristopivših pa je bilo 10. Na koncu poslovne 
dobe je štelo društvo 90 članov. Društvo je 
imelo tri zborovanja, na katerih je bilo šest 
referatov oziroma predavanj. Povprečen obisk 
na zborovanjih je bil 61%. 

Blagajničarka je poročala o finančnem 
stanju elruštva. Iz njenega poročila je raz
vidno, da je imelo društvo v poslovnem letu 
1939./1940. prejemkov din 13.658,50, izdatkov 
din 13.425,26; prebitek din 233,24. — Pri sek
ciji ni nobenega dolga, pač pa dolgujejo člani 
elruštvu na članarini (večinoma za prejšnja 
leta) 8544 din. Občni zbor je prepustil končno 
odločitev glede izterjave tega dolga uvidev
nosti upravnega odbora. 

Na preellog nadzornega odbora je bila so
glasno sprejeta razrešnica upravnemu odboru, 
blagajničarki in tajniku pa je bila izrečena 
pohvala in priznanje za njuno delo. 

Občni zbor je sklenil, da se banovinske 
skupščine udeležita dva delegata, glavne pa le 
eden zaradi finančnih težkoč. Za delegata na 
banovinski skupščini sta bila izvoljena: tov. 
predsednik Hofbek Edo in tov, Jurčec Ivan, 
za njuna namestnika pa tov. Blažič Anelrej 
in tov. Šlibar Martin; za glavno skupšično 
tov. Hofbek Edo, kot namestnik pa tov. Bla
žič Andrej. Isti so bili obenem izvoljeni tudi 
za delegate na obeh skupščinah za prihodnje 
leto. 

Pri volitvah v stanovsko častno razsodi
šče je bil izvoljen za predsednika tov. Ivane
tič Alojzij. 

Nato se je prečital obračun sekcije in 
obravnaval njen proračun za poslovno leto 
1940./1941. Pri razpravi je bila večina članstva 
proti vsakemu nadaljnjemu krčenju »Učit. 
tovariša«. Sprejet je bil tudi društveni pro
račun in sicer za dve leti naprej. Članarina 
ostane 17 din mesečno. 

Pri slučajnostih je bil predložen osnutek 
načrta za bodoče društveno delo s seznamom 
važnih predavanj in z zamislijo enodnevnega 
tečaja o testiranju ali preizkušanju inteligen
ce otrok. Pri tej priliki je tov. Ljubic pred
lagal, naj društvo naprosi za predavatelja 
tudi Franceta Marolta, vodjo folklornega in
stituta v Ljubljani. Tov. Ivanetič pa je preel
lagal, naj se organizira po šolah v revnejših 
krajih nabiranje zdravilnih zelišč, sekcija pa 
naj preskrbi od banske uprave dovoljenje za 
tako organizirano nabiranje. 
Hofbek Edo, preds. Perpar Vekoslav, taj. 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO V LI
TIJI je zborovalo 12. oktobra 1940. v restav
racijski dvorani na glavnem kolodvoru v 
Ljubljani pri g. Cirilu Majcnu. Začetek ob 
9. uri, konec ob 11.45. Navzočih 71 članov. 
Pred zborom se je vršila seja upravnega od
bora. Zborovanje je otvoril in vodil predsed
nik tov. Jože Župančič, ki je izrekel vsem 
navzočim dobrodošlico, pozdravil je okrajne
ga šolskega nadzornika tov. Dolgana, ki je 
prišel prvič v našo sredo, in pa vse člane, 
ki so se prijavili v društvo. 

Za sredo septembra določena proslava 
501etnice našega društva se ni mogla vršiti 
in je prestavljena na ugodnejši čas. Na zbo
rovanju smo zbrali na pobudo podpredsedni
ce tov. Kovičeve Leopoldine, ki vodi odsek 
učiteljic 201 din za revno obmejno deco. Za
radi rednega nakazovanja članarine je bila 
daljša debata, nato je bil sprejet predlog tov. 
nadzornika Dolgana soglasno: Članarino naj 
odtrgujejo vsak mesec sproti šolski upravitelji 
ali šolski poverjeniki in jo naj sproti naka
zujejo JUU. Tudi je skupščina potrdila sklep 
odbora: Raje manj članov pa tisti redni, ka
kor nekaj takih, ki so društvu stalno v pre
glavico in zavirajo z zaostanki redno delo. 
Nekateri zaostankarji bodo izterjani po so
dišču. O Mladinski matici in »Našem rodu« 
je poročal tov. Adamič Arnošt, ki je bil iz
voljen nato za sreskega poverjenika MM. 
Razvila se je živahna debata o delu Mladin
ske matice. 

V častno razsodišče so bili izvoljeni so
glasno za predsednike tov. Kavčič Janko iz 
Izlak, tov. Švajger Mica iz Šmartna in tov. 
Tome Ivan iz Kresnic, za namestnika tov. Ko
kalj Janko iz Višnje gore in tov. Klun France 

iz Zagorja, za stalnega zapisnikarja tov. Stre
hovec s Sv. gore. Delegati za banovinsko 
skupščino (tueii za drugo leto): predsednik 
tov. Župančič, tajnica tov. Demšarjeva in za 
namestnika tov. Adamič Arnošt. Nadzorni 
odbor in navzoča skupščina sta dala uprav
nemu odboru razrešnico. 

Nadzornik tov. Dolgan je podal izčrpen 
referat, kako naj izdela učiteljstvo od sre
skega načelstva predpisane referate k učnim 
načrtom. Izrečena je bila želja, naj bi se re
ferati ne izdelali do 15. novembra, kakor za
hteva odlok, temveč šele po prvem semestru, 
ko se bodo novi učni načrti nadzornika tov. 
Dolgana preizkusili v praksi. Tov. nadzornik 
je pristal na ta predlog. Dnevni red je bil 
okrnjen zaradi oblastvenega odloka. 
Jože Zupančič, preds. Demšar Danica, taj. 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO V KO
ČEVJU je imelo svoj redni občni zbor dne 
12. oktobra 1940 v Kočevju ob udeležbi 56 % 
vsega Članstva. 

Tov. predsednik je po otvoritvi pozdravil 
vse navzoče, imenoma še šol. nadz. g. Finka 
Antona in nove člane. — V svojem poročilu 
je očrtal položaj organizacije in delo sekcije 
v minulem poslovnem letu z vsemi njenimi 
uspehi in neuspehi. 

Iz tajniškega poročila je razvidno število, 
kraj in teme zborovanj. Število društvenega 
članstva se je v zadnjih 2 letih ustalilo na 
86, izven društva jih je 68. Poročilo navaja 
vzroke, ki so dovedli članstvo, da je obrnilo 
hrbet stanovski organizaciji. Izmed vseh učit. 
društev v naši banovini šteje naš srez največ 
neorganiziranega učiteljstva. Znak razmer. 

Blagajniško poročilo izkazuje za 1 1939
1940. din 17.260,83 prejemkov in skoraj toliko 
izdatkov. 

Na predlog nadzornega odbora je bila so
glasno sprejeta razrešnica upravnemu odboru. 

Proračun društva za leto 1940./41. znaša 
14.500 din. Članarina ostane ista, letno 170 din 
za učiteljice, poročene s člani, pa 90 din. 

Delegata za banov, in drž. skupščino za 
prihodnje leto sta tov. predsednik in tajnik. 

V stanovskem častnem razsodišču osta
nejo isti člani kot v preteklem poslovnem 
letu. 

Svoji poročili sta podala še tov. Dequal 
Uinl kot poverjenik Učit. tiskarne in tov. 
Ambrožič Branka za Mladinsko matico. 

Trobiš, predsednik. čok, tajnik. 

™xfT TJT^F ** S R E S K O DRUŠTVO V RA
u i<ric J e i m e l ° o b č n i z b o r d n e 12 okto
bra 1940. na Jesenicah ob navzočnosti 64 čla
nov, t. j . 64 % članstva. 

Tovariš predsednik Bulovec Alojzij je 
pozdravil navzoče, se v kratkem nagovoru 
spomnil tragične smrti Viteškega kralja Alek
sandra I. Zedinitelja. V svojem nadaljnjem 
izvajanju je tovariš predsednik poročal o 
društvenem delovanju iz načelnega stališča. 

Tajnik tov. Rutar je podal sledeče tajni
ško poročilo: Društvo je imelo od zadnjega 
občnega zbora 5 zborovanj in 6 odborovih sej. 
vsakoletnim završnim izpitom na strokovne 
udeležba na zborovanjih je bilo okrog 60 %, 
najlepšo udeležbo beleži zborovanje na Bledu 
ob priliki uprizoritve mladinske spevoigre 
»Kristalna časa«. 

Odborove seje so bile prav dobro obiska
ne. Na predzadnji seji so bili sprejeti in for
mulirani za skupščino sekcije sledeči precl
logi: 

1. Svoječasen predlog glede štetja let vo
jaške službe v napredovanje. 

2. Predlog naj obrtne zadruge pošljejo k 
vsakoletnim završnim izpitom na strokovno
nadaljevalne šole svojega zastopnika, da s 
tem odpadejo razne neupravičene pritožbe 
glede uspeha na teh šolah. 

3. Predlog glede kvalifikacije za sprejem 
vajencev v obrtno šolo, da se s tem dvigne 
nivo obrtniškega naraščaja in stanu. 

4. Predlog za razširitev šolskih okolišev 
strokovnih nadaljevalnih šol, da ne izostane 
velik del obrtniškega naraščaja brez prepo
trebnega strokovnega pouka. 

5. Predlog za izenačenje nagrad učitelj
stva na strokovnih nadaljevalnih šolah. 

Odbor si je ob prevzemu poslov zadal 
nalogo, zbrati društveni arhiv, ki leži razme
tan pri bivših predsednikih in odbornikih. V 
tem prizadevanju se je posrečilo zbrati dru
štveni arhiv za 20 let nazaj, manjka torej ar
hiv izza ustanovitve društva do konca sve
tovne vojne. Ob tej priliki se naprošajo to
variši in tovarišice, ki zaslede kje po šolskih 
podstrešjih ali kjer koli ostanke tega arhiva, 
da se zavzamejo zanj, nam te drobce dopoš
ljejo ali vsaj sporoče, kje naj jih odbor išče. 
Žalostno je dejstvo, da eno najstarejših dru
štev v srezu nima celotnega arhiva. 

Tov. Knez je podal izčrpno poročilo o 
blagajniškem poslovanju društva, iz katerega 
je razvidno, da znaša čista imovina društva 
8572 din. , 

Na predlog tov. Razlngerja je bila spre
jeta razrešnica odboru in zahvala blagajniku. 

Tov. Dodič je poročal o poslovanju Mla
dinske matice za letn 1939./40. 

Za odsek učiteljic je tovarišica Rupni 
kova poročala o uspešni pomoči obmejnin 
šolam in apelira na članstvo, naj tudi leto: 
ne pozabi na obmejno našo deco. — Tov. Ha 
bič predlaga, da si vsaka tuk. šola zbere z; 
obdaritev šolo na meji po zgledu leske šole 
ki obdari vsako leto šolo pri Sv. Treh kraljih 
Delo naj se poživi in izrabi tudi Ciril Meto 
dov dan, t. j . 10. novembra. 

Za delegate so bili izvoljeni tov. Bulovei 
Alojzij ind tov. Knez Rudi, za namestnika pi 
tov. Habič in tov. Rupnikova. Delegati zasto 
pajo društvo na banovinski' in na glavni skup 
ščini. 

Račun in proračun sekcije sta bila spre 
jeta soglasno. 

Proračun društva je bil brez debate so 
glasno sprejet. 

Tov. predsednik se zahvali navzočim zi 
lepo udeležbo z željo, da bi se razmere tolik( 
ustalile, da bi zopet redno in tedaj še v več 
jem številu zborovali. 
Bulovec Aloizij. nreds. Rutar Ludovik ta i 


